
ZPRÁVA VT FRANCIE ROUEN 

 

4. – 11. 4 2013 

 

 

V období od 4.-11. 4. jsme dostali možnost se účastnit turnaje a přátelského setkání ve 

francouzském Rouenu. Tato spolupráce začala již v loňském roce, kdy k nám přijela skupina 

mladých judistů na několik dní poznávat české judo. Tato cesta přinášela spoustu neznáma a 

otázek, protože to byla první velká výměna s dalekým francouzským klubem, ale to co jsme 

zažili v Normandii je nezapomenutelné a pohádkové.  

 

Cesta Tam: 

 

 Odjez do Prahy jsme měli v 10:05 z Ostravy Svinova, v Praze jsme byli o půl druhé. 

Po krátké procházce směr Staroměstské náměstí, až ke Karlově mostu jsme se v 16:00 nalodili 

na palubu autobusu Eurolines a vyrazili směr Paříž.  

 

 

V Paříži jsme vystupovali kolem 6 a na autobusovém nádraží nás čekala slečna, která nám 

pomohla dostat se na vlakové nádraží, odkud jsme již mířili do Rouenu. Kolem 9 hodiny jsme 

dorazili na místo. Kde na nás čekali Francouzští trenéři, kteří nás odvezli do městečka poblíž 

Rouenu – Deville do jejich dojo. Kde nás čekala snídaně a milé přivítání v českém jazyce.  



 

 

 

Program prvního Dne: 

 

Po tradiční Francouzské snídani (crosan a čokoláda) nás čekala procházka po krásném 

architektonickém městě Rouen, který je typický svými sty katedrálami. V poledne jsme měli 

oběd v jedné malé restauraci. Kde nás přivítali a po té jsme šli dále poznávat krásu Rouenu. 

Mimochodem Rouen je známí upálením Johanky z Arku  

K večeru jsme měli svůj první trénink v dojo Rouen. Kterého se zúčastnilo okolo 50 dětí. 

Trénink byl rozdělený na dvě skupiny malých dětí do 4 kyu a velkých. Trénink byl zaměřený 

na techniky v postoji. A modifikované randori.  

 

 

 



Po tréninku jsme pomohli přenést tatami a pomalu v průběhu přípravy turnaje si pro naše děti 

chodili jejich rodiče a brachové u kterých měli děti bydlet. Se všema rodinama jsme se setkali 

a seznámili, pobavili a poté odjeli na večeři každý svojí cestou.  

 

 

ZPRÁVA Z TURNAJE: 

 

Turnaj byl regionálního charakteru Severní Normandie. Konal se na12 tatami a to ve dvou 

dnech v sobotu mladší žáci a v neděli starší. Organizace turnaje probíhala úplně jinak, než jak 

jsme na to zvyklí v ČR. V sobotu turnaj začínal až v jednu hodinu odpoledne, protože předtím 

byl ještě nominační turnaj mužů a žen na mistrovství Francie, proto vážení bylo až od jedné 

do dvou. Po ukončení vážení měli děti společnou rozcvičku (starší měli individuální) a poté si 

na jednotlivé tatami rozhodčí svolali, všechny soutěžící dané váhy ty už nikde neběhali a 

čekali jen na své boje. Ve všech váhách byli půl systémy, i když třeba bylo více závodníků ve 

váze udělali dvě až 4 skupiny, ze kterých postupovali první dva z tabulky. Každý závodník 

tak měl zajištěné minimálně dva zápasy, což se mi velice líbí. Pravidla fr. Juda jsou jiné… 

něčím podobné, ale pořád jiné… nepřijali nové pravidla letošního roku. První čtený je na 

červené šerpě, nesmí chytat jiný úchop, než základní a to límcová ruka jen zhruba do oblasti 

páteře, palec límcové ruky musí být v kimonu. Na turnaji v průběhu boje nesmí trenér za 

žádnou cenu hovořit na závodníka, jinak je vyloučen v dojo. Prostor pro rady má v průběhu 

zápasů tím stylem, že se přihlásí a rozhodčí přeruší zápas (v situaci, která nijak neohrozí 

výsledek zápasu) a pošle závodníky na kraj žíněnky za trenérem časová pauza asi 10 s. a 

pouze jednou za daný zápas. Mladší žáci nesmí tomoenage, z kolen (to nesmí ani starší), za 

dvě šida má soupeř yoku (stará pravidla). Startovat a vůbec oblékat modré kimono smí jen ti 

nejlepší z Francie to samé platí i o becknambrech. Vyhlašování vítězů v průběhu závodů. Fr 

judo je jiné, mají zajímavější pohyb v zápase a nebojí se zkoušet dělat techniky. Výhoda 

(nevýhoda) našeho juda je síla, která nám pomohla v bojích. 

Po organizační stránce mají závody rozděleny na tři časové úseky  

 

Vážení: 8-9 hodin  závodníci kluci do 50 kg  začátek cca hoďku po vážení 

 13-14 hodin závodníci kluci nad 50 kg 

 15-16 hodin  holky  

Pěkně měli vše vypočítané a sedělo do poslední minuty… po semifinále měli vítězové 

stanovený čas pauzy na finále. Do tabulek si zapisovali čas ukončení zápasu. A nejzajímavější 



bylo, že na každé tatami pomáhal jedem zkušenější závodník buď s rozhodováním, či 

zapisováním tabulek. Mají mezi sebou velice milý a přátelský vztah, který se dále projevuje 

v organizaci a vedení. Velký rozdíl vidím i co se týká přístupu k zahraničním závodníků. Byli 

k nám velice tolerantní a vážili si naší účasti. 

 

Druhý den sobota: 

 

V sobotu nás čekal první den turnaje. V tomto dni závodil jenom Tomáš Pavlica. Ve váze do 

60 kg vyhrál jeden zápas a tři zápasy prohrál, nicméně jeho soustředěnost, připravenost a 

bojovnost byla na vysoké úrovni a zaslouží si velkou pochvalu za své boje. ostatní závodníci 

měli volný den, kdy mohli trávit čas v okolí haly. Večer po turnaji jsme měli setkání se všema 

rodinami v dojo v Deville, kde každá rodinka dovezla něco uvařeného. Předali jsme jim 

připravené dárky a šli večeřet, po večeři si kluci zahráli fotbálek opět jsme dostali na prdel asi 

2:15 a odjeli jsme spát.  

 

 

 

 



 

 

 

 

Třetí den neděle:

 

Start všech 9 závodníků. Jak jsem se již zmínila výše, ráno se vážili kluci do 50 kg.  

 

A to: 

 

Marek a Martin Prošci  - 38 kg  Marek 1/1 Martin 0/2 

Honza Křístek  - 42 kg   0/2 

Denis Nečekal  - 50 kg   0/2 

 

 

- Všichni kluci se prali pro mě velice překvapivě. Ze všech číšila energie, ale i obava. 

Všechny musím pochválit protože, všichni do svých zápasů dali maximum a proto 

pěju jen chválu a mám velkou radost. Nevadí, že kromě Marka nikdo nevyhrál ani 

zápas, ale těší mě, že vidím, že jsme schopní s francouzskýma soupeřema držet krok.  

 

V odpoledních hodinách proběhlo vážení a soutěž: 

 

Adam Sieber  - 60 kg  1. Místo   5/0 

Michael Raška + 73 kg 1. Místo   2/0 



Jakub Večeřa  - 73 kg  2. Místo   2/1 

Sotirios Pupakis - 73 kg  3. Místo   2/1 

 

Adam Sieber se stal miláčkem všech v hale. Svým pěkným judem nedal šanci žádnému 

soupeři. A dokázal roztleskat celou halu.  

Michal měl jen jednoho soupeře a tak, ani moc prostoru na to co v něm je nedostal, ale 

dvakrát porazit jednoho soupeře taky není nic moc jednoduchého.  

Kuba nestačil až na vítěze, který byl o třídu lepší, ale prát se s ním dalo. Jinak ve své skupině 

nenašel přemožitele a záslužně si odvezl stříbro. 

Soty musí snížit váhu na 66 kg v 73 kg je malí a není to váha pro něho. Jinak, ale dvě vítězství 

pěkné. 

 

Po ukončení bojů se kluci přemístili do svých rodin a měli prostor na odpočinek. 

 

 

 

 

 



 

 

GRATULUJI VŠEM 10 ZŮČASTNĚNÝM 

 

Zaslouží si pochvalu všichni jak od malého Lukáše, tak po straší kluky, a to ne jen za 

předvedené výsledky na turnaji, ale za celkový přístup k akci. Absolutně bezproblémový, 

hodní, poslušní a skvělí. Děkuji Kluci. 

 

Čtvrtý den pondělí:  

 

V pondělí jsme měli pouze naše skupinka trénink zhruba od deseti hodin v dojo Deville. Kde 

jsme se zaměřili asi na největší chybu soutěže a to reakce na soupeřův útok technikou hodu 

dopředu. Gotrand (hlavní trenér Deville) nám ukázal nějaké průpravné cviky na kumikatu, 

kterou jsme si projeli. Uteklo to jako voda a trénink byl u konce. Po tréninku jsme měli 

připravený oběd v hale a po obědě jsme se šli podívat do doků řeky Seiny, navštívit obchodní 

centrum a centrum města. Večer nás čekal trénink v hale v Rouenu, který opět byl rozdělený 

na dva týmy. Na tréninku jsme se zaměřili na ne wazu. Po trénink jsme se rozprchli do 

rodinek. Myslím, že čas strávený v rodinkách byl pro děti zajímavý X-Box vyhrál . 

 



 

 

 

Pátý den úterý: 

 

V úterý ráno jsme vyjeli do přímořského města Etretat myslím, že fotky mluví za vše: 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Další návštěva nás čekala v městě Honfluer a Deauville, kde jsme se prošli po pláži u La 

Manche. Nasbírali jsme hromadu krásných mušlí a jely jsme na trénink do Deville, kde nás 

čekalo 70 závodníků od mladších žáků po muže a ženy. Trénink jsme měli ve své režii a tak 

jsme jim ukázali náplň našeho tréninku, kdy jsme na rozcvičku zvolili cviky typu tlačení a 

tahání soupeře, držení balance na koníčku a jiné zábavné cviky. Na rozcvičení jsme jim 

ukázali dva přechody z naší ABCedy. A to šáhnutí a hadici, dali jsme tři randori na zemi a 



v postoji jsme dali uči komi za pohybu v lajnách, na konci hod. Po uči komi byli tři krátké 

randori a strečink. Na strečink nejsou vůbec zvyklí, dělají ho maximálně první trénink 

v týdnu. Po tréninku se s námi slavnostně rozloučili, předali nám baťušky a dárky. Jeden 

s dárků byl camember, Který podle čichu se za dobu cesty do Ostravy kvalitně rozležel. 

 

Šestý a sedmí den: 

 

Poslední den ve Francii, jsme navštívili krásné romantické místo Paříž. Za pomoci Reynalda, 

jsme si mohli uschovat tašky u jeho bratrance v autě. Patří mu velké Děkuji za tuto ochotu a 

pomoc. Poté s námi jel na Eifelovu věž, kde jsme se šli podívat na krásu Paříže a navštívili 

jsme chrám Matky boží. Prošli se uličkami Paříže a zamířili jsme na autobusové nádraží a 

směr domov. 

 

 

 

 

Cesta domů byla už jen nutnost. Proběhla v pohodě a bez potíží. 

 

 



Závěr: 

 

Závěrem bych ráda poděkovala všem co se zúčastnili, jak jsem psala už výše, děti byli 

bezproblémové a fungovali jako nikdy, poslouchali a vytvořili skvělou skupinu, která si pobyt 

opravdu užila. Děkuji i Agy a Oťasovy, že do toho semnou šli a pomohli mi v organizaci a 

hladkém průběhu. Jsem šťastná, že jsem se tohoto pobytu mohla zúčastnit. Bylo to 

nezapomenutelné a dodalo mi to plno energie a zážitků. 

 

 

Zpracovala: Michaela Boháčová 

 

POZNÁMKA: 

vztah trenér - rodič a rodič-rodič je poněkud rozdílný. Rodiče berou trenéra jako osobu, které 

mohou absolutně důvěřovat a šlo vidět, že k němu drží velký respekt. Hledají každou 

příležitost se setkat a pokecat si mezi sebou - jen za těch pár dní, co jsme tam byli došlo ke 

dvěma setkáním mezi rodiči a trenéry s vínem a občerstvením! Samozřejmě musíme brát v 

potaz kulturní rozdíly - mají prostě jinou mentalitu.  

Další rozdíl byl v páskování - děti skládájí zkoušky pravidelně 1 za rok bez ohledu na jejich 

výkonnost na závodech. Viděli jsme tak často situace, kdy měli starší žáci hnědý pásek. Podle 

mého názoru to také souvisí s tím, že si dokáží udržet velký počet judistů i staršího věku, kteří 

nejezdí na závody. Nezávodník si totiž bere jako motivační prvek (když to není závodní 

rváč,který sbírá medaile) alespoň zvyšování kyu. 

No, máme tady skvělou možnost rozšířit pojem BANÍK do judistické velmoci. Snad ji 

využijeme, protože z Rouenské strany jsme ten zájem cítili velmi silně! 

Mates  

 

 

 


